
تیم ملی والیبال کشورمان در اولین گام از مسابقات لیگ 

ملت ها یک شکست بد را مقابل ژاپن متحمل شد. شاگردان 

عطایی در این مسابقه تا حد زیادی ناهماهنگ و کم فروغ 

نشان دادند در حالی که در سوی مقابل ژاپنی ها یک بازی 

بی نقص، متفکرانه و کاملا هماهنگ را به نمایش گذاشتند 

تا کم کم به این نتیجه برسیم دیگر قدرت اول آسیا در والیبال 

نیســـتیم. انتظار می رفت که تیم ملی در این بازی حداقل 

در یک رقابت نزدیک ببازد اما از قرار معلوم چشم بادامی ها 

خیلی خوب تیم عطایی را آنالیز کرده بودند و برد راحتی نیز 

به دست آوردند. از بازی روز گذشته ایران می شد فهمید که 

این تیم برای حضـــور در لیگ ملت ها خوب تدارک ندیده 

بود و مثل خیلی دیگر از تورنمنت ها قرار اســـت بازی های 

اول مسابقات حکم دیدار تدارکاتی و آماده سازی را برای ما 

داشته باشد. شاگردان عطایی فردا باید به مصاف لهستان، 

بهترین تیم گروه بروند و برای این بازی قطعا خیلی باید بهتر 

از دیدار نخست ظاهر شوند تا بتوانند حریف سرسختی برای 

قهرمان سابق جهان باشند. 

در همین راســـتا با شـــهرام محمودی، بازیکن سال های 

نه چندان دور تیم ملی درباره بازی با ژاپن و همچنین دیدار 

پیش رو با لهســـتان صحبت کردیم. ماحصل گفت وگوی 

»فرهیختگان« با محمودی را در ادامه می خوانید. 

معمولاخوبشروعنمیکنیم
شهرام محمودی در ابتدا با بیان اینکه همیشه تورنمنت ها 

را بد شـــروع می کنیم، اظهار داشت: »تیم تقریبا جوانی را 

راهی مسابقات کرده ایم و شاید طبیعی بود که نتوانیم خوب 

شروع کنیم. مخصوصا اینکه تدارک مناسبی برای بازی ها 

ندیده بودیم و به همین خاطر در بازی با ژاپن پر اشـــتباه، 

ناهماهنگ و شـــتابزده عمل کردیم. اما ژاپنی ها از هر نظر 

تیم برتر میدان بودند و نشان دادند که سال به سال در حال 

پیشرفت هستند. آنها دو سه سالی است که تغییر نسل داده 

و روند رو به رشدی را در پیش گرفته اند. آنها بازی را خیلی 

راحـــت بردند و در واقع باید گفت یک ســـر و گردن بهتر از 

تیم ایران بازی کردند. شاید مشکل اصلی ما ناهماهنگی 

و تجربه کم اکثـــر بازیکنان بود و چاره ای نداریم جز اینکه 

امیدوار باشیم مثل تورنمنت های دیگر بازی به بازی بهتر 

شده و بتوانیم از گروه مان صعود کنیم.« 

انتظارآنالیزبهترحریفانراداریم
وی در پاسخ به این سوال که به نظر می آمد ژاپنی ها خیلی 

خوب ایران را آنالیز کرده اند، عنوان کرد: »مسلما ژاپنی ها 

در چند بازی اخیرشان با ایران با برنامه و حساب شده عمل 

کردند که توانســـتند پیروز شـــوند. ادامه این شکست ها 

نمی تواند برای والیبال ایران خوب باشـــد. به هر حال اگر 

قرار باشد در رنکینگ ژاپن تیم اول آسیا باشد این کار ایران 

را برای رفتن به المپیک سخت می کند. چنین بازی هایی 

قطعا برای آنها امتیاز مثبت در رنکینگ خواهد داشـــت و 

امتیـــاز منفی هم برای ما. تا همین یکی دو ســـال قبل ما 

راحـــت از پس ژاپن بر می آمدیـــم اما در المپیک و حالا در 

لیگ ملت ها راحت به آنها باختیم. این هشـــدار خطرناکی 

برای والیبال ایران اســـت. باید در آینده بیشـــتر و بهتر کار 

کنیم تا دوباره تبدیل به قدرت اول در آسیا شویم. می دانم 

کار سخت اســـت و نسل جدیدی وارد والیبال شده اند اما 

باید هدفمند تر و با برنامه تر جلو برویم. شاید بهتر باشد در 

بازی ها آنالیز دقیق تری از حریفان داشته باشیم. در بخش 

هماهنگی و انسجام تیمی قطعا بهتر خواهیم شد و این نیاز 

به بازی های بیشتری دارد.« 

تغیییرنسلزمانبراست
کارشـــناس والیبال کشورمان با تاکید بر اینکه تغییر نسل 

در هر رشته ورزشی زمان بر است، افزود: »به هر حال نسل 

طلایی والیبال ایران یکی یکی از تیم ملی رفته اند و شاید الان 

فقط موسوی را در تیم داریم. بازیکنان جانشین کار خیلی 

سختی برای ادامه موفقیت های تیم ملی دارند. نباید انتظار 

داشته باشـــیم که برای معروف و موسوی راحت جانشین 

پیدا شود و شاید تا سال های سال هم این اتفاق رخ ندهد. 

اما جوانان خوبی داریم که اگر میدان های بیشتری ببینند 

قطعا حرف های زیادی برای گفتن خواهند داشـــت. البته 

در همه زمینه ها باید پیشرفت داشته باشیم و این امر جز با 

همفکری و هم اندیشی ممکن نیست. از فدراسیون گرفته 

تا اعضای کادرفنی و کارشناســـان همه باید برای پیشرفت 

و حفظ جایگاه مان در آسیا تلاش کرده و همفکری کنیم.« 

عملکردعطا�ییبدنبوده
محمودی با حمایت از سرمربی تیم ملی والیبال کشورمان 

افزود: »وقتی قرار شـــد به مربی ایرانی اعتماد کنیم طبعا 

باید به بهترین شـــکل او را مورد حمایت قرار دهیم. عطایی 

تـــا الان مربی موفقی برای تیم ملی بـــوده و بد کار نکرده 

اســـت. همان طور که گفتم پیشرفت و موفقیت در والیبال 

بـــا کار گروهی، همفکری و با هم بودن اتفاق می افتد. من 

به شخصه به این تیم ملی امیدوار هستم و مطمئنم که در 

آینده ای نه چندان دور انتظارات را برآورده خواهد ساخت. 

به شـــرطی که همه حمایت کنیم و خودمـــان را جزء یک 

خانواده بدانیم.« 

با�کباختنبا�دناامیدشد
وی همچنین باخت به ژاپن را اگرچه نتیجه ای بد دانســـت 

اما اضافه کرد: »با اینکه شروع بدی داشتیم و انتظار از تیم 

ملی به مراتب خیلی بیشتر از اینها بود، نباید با یک باخت 

همه چیز را تمام شده بدانیم. در بازی اول چیزی که بیشتر 

از همه مشـــهود بود، عدم آماده سازی تیمی ما برای شروع 

مقتدرانه در این تورنمنت بود. ما کلا عادت کرده ایم که برای 

تورنمنت های مهـــم تدارک خوبی نبینیم. در حالی که اگر 

بازی های تدارکاتی تیم ملی بیشتر بود قطعا چنین نتیجه 

یک طرفه ای مقابل ژاپن رقم نمی خورد.« 

باتیمهایبزرگبهتربازیمیکنیم
محمودی که سابقه سال ها بازی در ترکیب تیم ملی والیبال 

را دارد، لهســـتان را حریفی بســـیار قدر برای ایران دانسته 

و گفت: »بازی دوم ما به مراتب ســـخت تر از بازی اول مان 

خواهد بود. لهستان قهرمان ســـابق دنیاست که همواره 

رویارویی با این تیم بـــرای اهالی والیبال جذاب و دیدنی 

بوده است. کمتر به یاد دارم که حریف آسانی برای لهستان 

بوده باشـــیم. کلا مقابل تیم های قدر دنیا به مراتب بهتر و 

با انگیزه تر ظاهر می شویم. با توجه به این مساله برای بازی 

با لهستان امیدوار هستم که خیلی بهتر از بازی با ژاپن عمل 

خواهیم کرد. بازیکنان باید بازی با ژاپن را به طور کل فراموش 

کرده و همه تمرکز خود را روی بازی فردا مقابل لهســـتان 

قرار دهند. درست است که بازی ها در سطح بالایی برگزار 

می شود و حریفان در بهترین شرایط خود به سر می برند اما 

مطمئن باشید ایران هم مثل دوره های قبل تیم با کیفیت و 

منسجمی را در این دوره از بازی ها خواهد داشت. شخصا به 

این جوانان امیدوار هستم و آرزو می کنم که بهترین نمایش 

خـــود را در لیگ ملت ها ارائه داده و بار دیگر قدرت والیبال 

ایران را به رخ حریفان بکشـــند . وظیفه همه ما و فدراسیون 

هم حمایت همه جانبه از تیم است.« 
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گفتوگو
 شهلا محمودی در گفت وگو با »فرهیختگان«:

با 4 مانع شکسته رکورد دو 400 متر را جابه جا کردم

هدفمخوشرنگترینمدال
بازیهایآسیاییاست

اگرچـــه در چندوقـــت اخیـــر انتقادها از رشـــته 

دوومیدانی ایران بیشتر شده و کمتر شدن مدال آوری 

ورزشکاران این رشته همه را شوکه کرده و آژیر خطر 

پرمدال ترین رشته ایران به صدا درآمده است، در چند مسابقه اخیر 

و به خصوص مســـابقات ترکیه ورزشـــکاران ایرانی مدال های زیادی 

گرفته اند و رکوردهای بسیاری را جابه جا کرده اند. رضا بحرینی، میلاد 

ناصح جهانی و فاطمه محیطی زاده با مدال های خود درخشیده اند و 

نام دو ورزشکار دیگر در این مسابقات بیش از قبل درخشیده است؛ 

شهلا محمودی و حمیده اسماعیل نژاد. اسماعیل نژاد قهرمان دوهای 

سرعت دوومیدانی بانوان کشورمان با ثبت زمان 11.43 ثانیه ضمن 

شکستن رکورد ملی موفق شد در جایگاه نخست رقابت ماده 100 متر 

این مسابقات قرار گیرد و محمودی با ثبت رکورد 59.49 ثانیه ضمن 

شکســـتن رکورد ملی موفق شد در جایگاه نخست رقابت ماده 400 

متـــر مانع قرار گیرد و عنوان قهرمانی را از آن خود کند. رکورد قبلی 

این ماده با زمان 59.91 ثانیه متعلق به خود او بود و محمودی حالا با 

شکستن رکورد خودش، قهرمان مسابقات بین المللی ترکیه هم شد. 

او در گفت وگو با »فرهیختگان« از تمام تلاش ها و سختی هایی گفت 

که برای به دست آوردن این مدال ها و شکستن رکوردها متحمل شده 

است و هدف های بزرگ تری که حالا به عنوان یکی از افتخارآفرینان 

دوومیدانی ایران در سر دارد. 

شـــهلا محمودی بارها رکورد خودش را شکســـته و حـــالا این امر با 

قهرمانی در ترکیه همراه شده است. به نظر شما مسابقات چطور بود؟

مســـابقات ترکیه مسابقات کاپ دوی سرعت و موانع بود که من توانستم 

در ماده 400 متر با مانع، بعد از چهارســـال مجددا رکورد خودم را بزنم و 

زمان رکورد قبلی ام را کاهش دهم. 

کار کردن با همسرتان به عنوان مربی چطور است؟

این موضوع شـــاید در زندگی ام یکی از شانس هایی است که آورده ام و او 

ســـر راه من قرار گرفته است. من با کمک های او توانسته ام در این مسیر 

موفق باشـــم و رکورددار یک ماده در دوومیدانی شـــوم که 40 سال بود 

کســـی نتوانســـته بود این رکورد را تغییر دهد و من توانستم با مربی گری 

همســـرم آقای محمدرضا نجفیان بارها این رکورد را جابه جا کنم. او تنها 

کســـی بوده که به من  انگیزه داده اســـت و در تمام تمریناتم حضور دارد. 

او اعتقاد داشـــته که من می توانم رکورددار شوم و در زمان کمتری بدوم. 

جا دارد از او تشکر کنم. 

شما در قزوین تمرین می کنید. شرایط مناسبی برای تمرین دارید و 

اینکه رفت وآمد به تهران سخت نیست؟

بله، من در قزوین تمرین می کنم و ســـه ماه زمستان را به خاطر نبود سالن 

سرپوشیده در استان قزوین مجبورم به تهران رفت وآمد کنم و مدام در مسیر 

تهران باشم. پیســـتی که در قزوین هست، قابل استفاده نیست و بیشتر 

باعث آسیب می شود ولی تنها پیستی است که ما در استان قزوین داریم و 

من مجبورم آنجا تمرین کنم، حتی تا یکی، دوسال قبل اولین بار که رکورد 

ایران را زده بودم، مانع تمرین و تخته اســـتارت برای تمرین نداشتم! مسیر 

400 متر 10 مانع نیاز دارد اما من ســـه یا چهار مانع شکسته داشتم و با 

همان ها یا بدون مانع تمرین می کردم. من با این ســـختی و مشقت رکورد 

دو 400 متر را تغییر دادم. 

درباره مسابقات پیش رو، بازی های آسیایی و قهرمانی کشور توضیح 

بدهید. 

امســـال هم بازی های آســـیایی و هم قهرمانی آســـیا را پیش رو داریم که 

حدود یک ماه دیگر قهرمانی آسیا در تایلند است و امیدوارم بتوانم در این 

مســـابقات حضور داشته باشم و تایم خوبی بزنم. تمام هدفم این است که 

برای اولین بار به عنوان بانویی از استان قزوین در بازی های آسیایی حضور 

داشته باشم و عملکرد خوبی را به نمایش بگذارم. 

مدت زیادی اســـت که انتقادها از دوومیدانی زیاد شده و نتایج هم 

مثل قبل درخشان نیست. به عنوان یکی از رکوردداران این رشته، به 

نظرتان دلیل کم شدن تعداد مدال در این رشته چیست؟

یکی از دلایلی که مدال های ورزشکاران در این رشته کمتر شده، این است 

که برنامه ریزی خوبی انجام نشده است. ورزشکار با مسابقه دادن پیشرفت 

می کند ولی متاســـفانه ورزشکاران ما خیلی کم به مسابقات برون مرزی و 

بین المللی اعزام می شوند و مسابقات فقط به مسابقات کشوری معطوف 

شده است. با این برنامه ریزی واقعا نمی شود بهتر از این ظاهر شد. 

نام شما به عنوان یکی از مدال آوران و رکوردداران دوومیدانی ایران 

ثبت شده است. چه حسی از این اتفاق دارید؟

خیلی خوشحالم ولی هدف من خیلی بزرگ تر از اینهاست و امیدوارم 

که بتوانم در بازی های آسیایی حضور داشته باشم و یکی از 

خوش رنگ ترین مدال ها را به گردنم بیندازم 

و با آن مدال زحمات مربی ام 

را جبران کنم. 

شهرام محمودی در گفت وگو با »فرهیختگان«: امیدوارم باخت به ژاپن برای ایران گران تمام نشود

بود این تیم امیدوار  به  باید 

گزارش

بعد از جدایی مازیار زارع این طور به نظر می رســـید که 

این تیم شرایط خوبی ندارد و به این زودی ها سروسامان 

نمی گیرد اما در شرایطی که به نظر می رسد در باشگاه 

ملوان هیچ خبری نیســـت و آنهـــا در بلاتکلیفی کامل 

به سر می برند، انتخاب ها و انتصاب ها در جریان است و 

بسیاری هستند که در این باشگاه در حال فعالیت برای 

فصل بعد هســـتند. پس برخلاف تصورات، این باشگاه 

بی سروسامان نیســـت و از قبال یک تیم فوتبال آنقدر 

منفعت به اطرافیانش می رســـد که از خیر تیمی بدون 

ساختار و بی نظم مثل ملوان هم نمی گذرند. 

سرمربیبهشرط
جلسه هیات مدیره باشگاه ملوان بندرانزلی هفته گذشته 

برگزار شد و اعضا در نشســـتی با پژمان نوری خواهان 

سرمربیگری او بودند. در این جلسه اما نوری مسئولیت 

فنی تیم را قبول نکرد و درنهایت همه چیز نیمه تمام ماند. 

البته وضعیت به این ســـادگی نبود، بلکه نوری در این 

جلسه شـــروطی را مطرح کرد. اصلی ترین شرط نوری 

حل شدن مشکلات مالی، تعیین اسپانسر و بودجه ای 

مشـــخص بود تا اگر وی تصمیم به مربیگری در ملوان 

گرفت براســـاس این بودجـــه برنامه ریزی کند و دومین 

شرط هم حضور محمد احمدزاده به عنوان سرمربی بود. 

نزدیکان به باشگاه خبر می دهند که نوری با اینکه مدرک 

A آسیا دارد اما تجربه مربیگری نداشته و به همین دلیل از 

اینکه نتیجه نگیرد می ترسد. او نمی خواهد چهره خوبی را 

که در بین هواداران ملوان از خود ساخته با نتایج ضعیف 

احتمالی نابود کند. از این رو ترجیح می دهد مسئولیت 

فنـــی را بپذیرد اما در ظاهر به عنوان نفر دوم کار کند و 

اسم محمد احمدزاده به عنوان سرمربی مطرح باشد تا 

اگر نتیجه نگرفتند ترکش های خشم هواداران به نوری 

برخورد نکند. هیات مدیره اما این شـــرط را نپذیرفتند. 

اعضای این هیات که از سابقه احمدزاده به خوبی مطلع 

هستند معتقدند او کارنامه خوبی از خود به جا نگذاشته 

و سابقه ســـقوط هایش بیشتر از صعودهایش است. از 

این رو با این خواسته موافقت نکردند. همین هم باعث 

شـــد جلسه هفته گذشته نیمه تمام رها شود و نوری که 

اصلی ترین شرطش همین است، از جلسه خارج شود. 

Bپلن
پژمان نوری فصل گذشته مدیرعامل باشگاه ملوان بود 

و این بهانه خوبی اســـت تا او به هر دلیلی سرمربیگری 

ملوان را نپذیرد. هیات مدیره باشـــگاه ملوان اما راه حل 

دومی هم دارد. آنها در همین خصوص با فرهاد پورغلامی 

و مهدی تارتار نیز مذاکره کرده اند و با وعده اینکه با کمک 

نیروی دریایی، بازیکن هفت هشت میلیاردی را با قیمتی 

پایین به خدمت می گیرند، به این دو مربی نیز پیشنهاد 

داده اند. البته که هنوز پیشنهادات رسمی نیست و حتی 

به پای میز مذاکره هم کشیده نشده اما از آنجا که ممکن 

اســـت نوری با ملوان همکاری نکند، آنها را در آب نمک 

نگه داشتند تا در صورت لزوم به کار بگیرند. 

هیات مدیره باشـــگاه ملوان در حالی این برنامه ریزی ها 

را انجام داده که اخیرا در برخی رســـانه ها نام سیدجلال 

حسینی هم به عنوان گزینه  هدایت احتمالی ملوان مطرح 

شـــده است. اما نزدیکان به این باشگاه این موضوع را رد 

کردند و مدعی شدند این مربی هیچ جایی در برنامه های 

باشگاه ملوان ندارد. به این ترتیب ملوان تنها 3 گزینه دارد. 

آنها در ابتدا خواهان نوری هستند و اگر با او به نتیجه نرسند 

به سراغ پورغلامی می روند. پورغلامی به لحاظ بومی بودن 

نسبت به تارتار ارجحیت دارد؛ چراکه هیات مدیره باشگاه 

ملوان بر این باورند که مربی بومی از محبوبیت بیشتری 

برخوردار است و هواداران ناکامی های احتمالی او را بهتر 

درک می کنند، همان طور که بعد از هفته ها نتیجه نگرفتن، 

از مازیار زارع مثل روز اول حمایت کردند. 

نگرانیاسپانسرها
این طور به نظر می رســـد که اشکان پوررشید، اسپانسر 

باشگاه ملوان یا بهتر است بگوییم مالک این تیم از جمع 

ملوانی ها جدا شده است و به زودی طی 10 روز آینده با 

ورود یک اسپانسر دیگر شرایط این تیم مشخص می شود. 

گویا دنیامالی به عنوان عضوی از هیات مدیره ملوان قرار 

است به زودی گروهی متمول را به عنوان اسپانسر باشگاه 

ملوان معرفی و به نوعی جایگزین پوررشـــید کند. این 

در حالی اســـت که نزدیکان این باشگاه مدعی هستند 

این شـــرکت تجاری جانشـــین اسپانسر قبلی نیست و 

قرار اســـت در کنار پوررشـــید با این باشگاه همکاری 

کنند. درواقع همان طور که فصل قبل آرش فهمیده به 

هیات مدیره پیوست و در کنار پوررشید برخی هزینه ها 

را متقبل شد، این بار قرار است این شرکت تجاری نیز در 

کنار پوررشید همکاری کند. گویا برنامه های تجاری که 

اینها در استان دارند و حمایت هایی که از سوی استان 

می گیرند، دنیا مالی را بر آن داشـــته تا از این شرکت ها 

برای تامین مخارج ملوان کمک بگیرد. به این شـــکل، 

هم این شرکت ها به اهداف تجاری خود می رسند و هم 

ملوان صاحب اسپانسری می شود که البته هیچ قرارداد 

مالکیتی و انتقالی ندارد. 

جالب این اســـت که این اسپانسرها نیز همگی مایلند 

فقط اسپانسر باقی بمانند و نه سهامی به نام شان شود 

و نه حکم مالکیت بگیرند؛ چراکه بیشتر به قصد اهداف 

تجاری خود اســـت که در این باشگاه هزینه می کنند. 

از ایـــن رو نگرانند در صورت مالکیت، عواقب ســـختی 

همچـــون مالک- تاجران قبلی کـــه در فوتبال آمدند و 

رفتند در انتظارشان باشد. به هر حال تیم ملوان با یک 

اسپانسر نمی تواند از پس همه هزینه ها بربیاید. این تیم 

فصل گذشـــته درحالی که فقط برای بقا تلاش می کرد 

حـــدود 120 میلیارد هزینه کـــرد. قطعا آنها این فصل 

با توجه به افزایش قیمت ها هزینه بیشـــتری می کنند، 

درنتیجه بودجه بیشتری لازم دارند. از این رو هیات مدیره 

با اضافه شـــدن اسپانسرها موافقت کرده و به زودی این 

گروه تجاری نیز به آنها می پیوندد. 

نیروی دریایی نیز با دو عضو هیات مدیره هرچند از نظر 

مالـــی کمکی به تیم نمی کند اما علاوه بر امکان جذب 

بازیکن سرباز، یک زمین تمرین در اختیار آنها قرار داده و 

برخی هزینه های لجستیک را نیز تامین می کند. از این رو 

و از نظر مالی به اسپانسر نیاز دارند و این را همه اعضای 

هیات مدیره تایید و با آن موافقت کرده اند. خوب است 

بدانید شنیدیم که ملوان با همین اسپانسرها کل مبلغ 

قراردادهای فصل اخیر را پرداخت کرده و بدهی ندارد. 

از طرفی هیچ طلبکاری نیز از ادوار گذشته نداشته و به 

نوعی هرچند ساختار خیلی حرفه ای ندارد اما حداقل 

با اسپانسرهایی که گرفت از نظر مالی سروسامان پیدا 

کرد. به همین دلیل به همان روند گذشته ادامه می دهد 

و از پتانسیل های استان به خوبی استفاده می کند. 
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